

黑龙江省统计局编
国家统计局黑龙江调查队

黑龙江统计 年鉴

Heilongjiang

Statistical Yearbook

2010



中国统计出版社
China Statistics Press

黑龙江统计年鉴

HEILONGJIANG STATISTICAL YEARBOOK

2010

(总第24期NO.24)

黑龙江省统计局 编
国家统计局黑龙江调查总队

HEILONGJIANG PROVINCIAL BUREAU OF STATISTICS

SURVEY ORGANIZATION OF HEILONGJIANG OF NBS

 中国统计出版社
China Statistics Press

(京)新登字 041 号

©中国统计出版社。

版权所有。未经许可,本书的任何部分不得以任何方式在世界任何地区以任何文字翻印、拷贝、仿制或转载。

Copyright © CHINA STATISTICS PRESS

All rights reserved. No part of the publication may be reproduced or transmitted in any form or by any means, electronic or mechanical, including photocopying, recording, or any information storage and retrieval system, without written permission from the publisher.

图书在版编目(CIP)数据

黑龙江统计年鉴. 2010: 汉英对照 / 黑龙江省统计局, 国家统计局黑龙江调查总队编. -- 北京:

中国统计出版社, 2010.8

ISBN 978-7-5037-6053-2

I. 黑...

II. ①黑...②国...

III. ①统计资料-黑龙江省-2010-年鉴-汉、英

IV. ①C832.35-54

中国版本图书馆CIP数据核字(2010)第165089号

黑龙江统计年鉴—2010

作 者/ 黑龙江省统计局、国家统计局黑龙江调查总队

责任编辑/ 余竞雄 熊 威

责任校对/ 安 静

封面设计/ 哈尔滨雪枫林广告有限公司

出版发行/ 中国统计出版社

通信地址/ 北京市丰台区西三环南路甲6号 中国统计出版社

邮 编/ 100073

电 话/ (010) 63376907

E-mail / yearbook@gj.stats.cn

印 刷/ 哈尔滨兰迪商务印刷有限公司

经 销/ 新华书店

开 本/ 890×1240 毫米 1/16

字 数/ 1350 千字

印 张/ 40.25

印 数/ 1-1800 册

版 别/ 2010 年 8 月第 1 版

版 次/ 2010 年 8 月第 1 次印刷

书 号/ ISBN 978-7-5037-6053-2/C·2404

定 价/ 350.00 元

中国统计版图书, 版权所有, 侵权必究。

中国统计版图书, 如有印装错误, 本社发行部负责调换。

《黑龙江统计年鉴—2010》

编委会和编辑工作人员

Heilongjiang Statistical Yearbook-2010

EDITORIAL BOARD AND STAFF

编委会

主 任: 李玉涛 谭 波

副主任: 刘树胜 孙立武 葛 新 刘 彪 王怀声
何玉彬 张玉平 周付生 李 杰 孙德滨
刁玉兰

编 委: (按姓氏笔划排序)

卜一民 于学海 及顺来 王滨泽 孙世安
刘卫国 刘加权 吕学山 李树斌 杜国喜
陈 君 陈凯东 邵培霖 周彦斌 贾国庆
徐晓松 袁志坚 矫永魁 解培斌 楼德昌

Editorial Board

Chairman : Li Yutao Tan Bo

Vice-chairmen : Liu Shusheng Sun Liwu Ge Xin Liu Biao Wang Huaisheng
He Yubin Zhang Yuping Zhou Fusheng Li Jie Sun Debin Diao Yulan

Editorial Board : (in order of strokes of Chinese surname)

Bu Yimin Yu Xuehai Ji Shunlai Wang Binze Sun Shian

Liu Weiguo Liu Jiaquan Lv Xueshan Li Shubin Du Guoxi

Chen Jun Chen Kaidong Shao Peilin Zhou Yanbin Jia Guoqing

Xu Xiaosong Yuan Zhijian Jiao Yongkui Xie Peibin Lou Dechang

编辑部

总 编 辑: 刘树胜

副总编辑: 陈 君 付庆武 古毅明

责任编辑: 余竞雄 熊 威

执行编辑: 安 静

英文编辑: 安 静

统计制图: 陈 君 王 卿

Editorial Staff

Editor-in-chief Liu Shusheng

Associate Editors-in-chief Chen Jun Fu Qingwu Gu Yiming

Chief Copy-Editor She Jingxiong Xiong Wei

Executive Copy-Editor An Jing

English Translators An Jing

Statistical Graph Making Chen Jun Wang Qing

编辑人员 (按姓氏笔划排序)

于占占 马庆雨 王占先 王绍山 王育政 王志博 王照菖
王 楠 王琳琳 安 静 刘 波 刘志达 吕英斌 刑 冰
金秀芝 孙 冰 孙崇智 李 雪 李 娜 李忠奎 李明武
李柯思 张红艳 张跃文 张莹娣 张辉斌 杨 卓 陆 阳
罗华军 周雪林 赵春贵 赵秋梅 赵伟志 胡 萍 高松凡
高 杨 高晓洁 高艳玲 高福东 高 健 陶百兴 郭秀艳
郭振威 栾 超 戚 萍 接广军 曹夏茵 韩 峰 崔耀志
崔赫男 韩翠英 霍淑芬 燕慧军 魏 缙

Editorial Staff (in order of strokes of Chinese surname)

Yu Zhanzhan Ma Qingyu Wang Zhanxian Wang Shaoshan
Wang Yuzheng Wang Zhibo Wang Zhaochang Wang Nan
Wang Linlin An Jing Liu Bo Liu Zhida Lv Yingbin
Xing Bin Jin Xiuzhi Sun Bing Sun Chongzhi Li Xue Li Na
Li Zhongkui Li Mingwu Li Kesi Zhang Hongyan Zhang Yaowen
Zhang Yingdi Zhang Huibin Yang Zhuo Lu Yang Luo Huajun
Zhou Xuelin Zhao Chungui Zhao Qiumei Zhao Weizhi Hu Ping
Gao Songfan Gao Yang Gao Xiaojie Gao Yanling Gao Fudong
Gao Jian Tao Baixing Guo Xiuyan Guo Zhenwei Luan Chao
Qi Ping Jie Guangjun Cao Xiayin Han Feng Cui Yaozhi
Cui Henan Han Cuiying Huo Shufen Yan Huijun Wei Jin

编辑说明

一、《黑龙江统计年鉴—2010》是一部全面反映黑龙江省经济和社会状况的资料性工具书。本书系统收录了全省及各市（地）、县2009年经济和社会各方面的统计数据，以及历史重要年份的主要统计数据。

二、全书主体共分18部分：1.综合；2.国民经济核算；3.人口、就业人员和职工工资；4.固定资产投资和房地产开发；5.能源生产和消费；6.财政、金融和保险；7.物价指数；8.人民生活；9.城市概况；10.资源与环境；11.农业；12.工业；13.建筑业；14.交通运输、邮政和信息传输；15.国内贸易；16.对外贸易和旅游业；17.教育与科技；18.文化、体育、卫生及其他社会活动。同时附录三个部分：1.各县（市）主要指标；2.各类开发区情况；3.东北三省一区国民经济主要指标。各部分附有主要统计指标解释。

三、资料中使用的度量衡单位均采用国际统一标准的计量单位。

四、本年鉴的资料大部分来自年度统计报表，部分数据来自抽样调查和专业部门年报，部分专业历史数据和资料来源口径有调整，请留意表中注释。

五、附录中的县域经济指标为各县（市）上报数，未做逐级核对，仅供参考。

六、由于数据来源和计算方法不同，一些指标分地区数据相加不等于全省数，请使用时注意。部分合计数或相对数因单位取舍不同而产生的计算误差均未做调整。

七、本年鉴中的符号使用说明：“空格”表示该项数据不详或数据太小，不足本表计量单位；“#”表示其中主要项。

PREFACE

I. 《Heilongjiang Statistical Yearbook—2010》 is an annual statistics publication, which covers very comprehensive data in 2009 and some selected data series in historically important years at provincial levels and local levels of cities, regions, and counties directly under the provincial government and therefore, reflects various aspects of social and economic development of Heilongjiang.

II. The book contains the following seventeen parts, 1. General Survey; 2. National Accounts; 3. Population, Employment and Wages; 4. Investment in Fixed Assets And Real Estate Development; 5. Production and Consumption of Energy; 6. Finance, Banking and Insurance; 7. Price Indices; 8. People's Livelihood; 9. General Survey of Cities; 10. Resources and Environment; 11. Agriculture; 12. Industry; 13. Construction; 14. Transportation, Post and Telecommunication Services; 15. Wholesale and Retail Trade, Catering Services; 16. Foreign Trade and Economic Cooperation, International Tourism; 17. Education, Sciences and Technology; 18. Culture, Sports, Public Health and Other Social Activities. Appendix: 1. Main Social and Economic Indicators of counties; 2. General Survey of all Development Areas; 3. Main Indicators of National Economic and Social Development Indicators of Liaoning, Jilin, Inner Mongolia and Heilongjiang Province. In addition, explanatory notes on main statistical indicators are provided at the end of each part.

III. The units of measurement used in this book are internationally standard measurement units.

IV. The major data sources of this publication are obtained from annual statistical reports, and some from sample surveys and professional departments. Statistical coverage of some professional historical data has adjusted. Please attention to explanatory notes in charts.

V. Some statistical data gathering from regions are not the same as total of province. Please attention to use. Statistical discrepancies due to rounding are not adjusted in this yearbook.

VI. Economic indicators in appendix are statistical data of county. The data are not checked from level. It is reference only.

VII. Notations used in this yearbook:

“ (Blank) ” indicates that the data not available or the figure is not large enough to be measured with the smallest unit in the table; “ # ” indicates the major items of the total.

篇 目 索 引

- 1 综合
- 2 国民经济核算
- 3 人口、就业人员和职工工资
- 4 固定资产投资和房地产开发
- 5 能源生产和消费
- 6 财政、金融和保险
- 7 物价指数
- 8 人民生活
- 9 城市概况
- 10 资源与环境
- 11 农业
- 12 工业
- 13 建筑业
- 14 交通运输、邮政和信息传输
- 15 国内贸易
- 16 对外贸易和旅游业
- 17 教育与科技
- 18 文化、体育、卫生和其他社会活动
- 附录 I 各县、市主要指标
- 附录 II 各类开发区情况
- 附录 III 东北三省一区国民经济主要指标

SUBJECT INDEX

- 1 General Survey
- 2 National Accounts
- 3 Population, Employment and Wage
- 4 Investment in Fixed Assets And Real Estate Development
- 5 Production and Consumption of Energy
- 6 Finance, Banking and Insurance
- 7 Price Indices
- 8 People' s Livelihood
- 9 General Survey of Cities
- 10 Resources and Environment
- 11 Agriculture
- 12 Industry
- 13 Construction
- 14 Transportation, Post and Telecommunication Services
- 15 Domestic Trade
- 16 Foreign Trade and Economic Cooperation and Tour
- 17 Education, Science and Technology
- 18 Culture, Sports, Public Health and Other Social Activities
- Appendix I Main Indicators of Counties
- Appendix II General Survey of All Development Areas
- Appendix III Main National Economic and Social Development Indicators
of Liaoning, Jilin, Inner Mongolia and Heilongjiang Province

目 录

CONTENTS

第一篇 综合

CHAPTER 1 GENERAL SURVEY

1-1 行政区划 (2009年)	
DIVISIONS OF ADMINISTRATIVE AREAS (2009)	(3)
1-2 各部门机构数	
GRASS-ROOTS UNIT IN VARIOUS SECTORS	(5)
1-3 法人单位数 (2009年)	
NUMBER OF CORPORATE UNITS (2009)	(7)
1-4 按地区 and 行业门类分组的产业活动单位数 (2009年)	
NUMBER OF INDUSTRIAL ACTIVITIES UNITS BY SECTOR AND REGION (2009)	(8)
1-5 按地区 and 行业门类分组的单产业法人单位数 (2009年)	
NUMBER OF SINGLE INDUSTRIAL CORPORATE UNITS BY SECTOR AND REGION (2009)	(10)
1-6 按地区 and 行业门类分组的多产业法人单位数 (2009年)	
NUMBER OF MULTI-INDUSTRIAL CORPORATE UNITS BY SECTOR AND REGION (2009)	(11)
1-7 按地区 and 行业门类分组的多产业法人所属产业活动单位数 (2009年)	
NUMBER OF MULTI-INDUSTRIAL ACTIVITIES UNITS OF CORPORATION BY SECTOR AND REGION (2009)	(13)
1-8 按登记注册类型分组的法人单位数和产业活动单位数 (2009年)	
NUMBERS OF CORPORATE UNITS AND INDUSTRIAL ACTIVITIES UNITS OF BY REGISTER TYPE (2009)	(14)
1-9 按人口平均的主要工农业产品产量	
PER CAPITA MAIN FARM PRODUCE AND INDUSTRIAL PRODUCTS	(15)
1-10 国民经济和社会发展总量与速度指标	
PRINCIPAL ECONOMIC AND SOCIAL INDICATORS AND THEIR GROWTH RATES	(16)
1-11 国民经济和社会发展结构指标	
STRUCTURAL INDICATORS ON NATIONAL ECONOMIC AND SOCIAL DEVELOPMENT	(22)
1-12 国民经济和社会发展比例与效益指标	
INDICATORS ON PROPORTIONS AND EFFICIENCY IN NATIONAL ECONOMIC AND SOCIAL DEVELOPMENT	(25)
1-13 平均每天主要社会经济活动	
SELECTED INDICATORS ON AVERAGE DAILY SOCIAL AND ECONOMIC ACTIVITIES	(27)

第二篇 国民经济核算

CHAPTER 2 NATIONAL ACCOUNTS

2-1 地区生产总值	
GROSS DOMESTIC PRODUCT	(37)
2-2 地区生产总值构成	
COMPOSITION OF GROSS DOMESTIC PRODUCT	(38)
2-3 地区生产总值指数 (上年=100)	
INDICES OF GROSS DOMESTIC PRODUCT (PRECEDING YEAR=100)	(39)
2-4 地区生产总值指数 (1978=100)	
INDICES OF GROSS DOMESTIC PRODUCT (1978=100)	(40)
2-5 全省三次产业对经济增长贡献率	

	SHARE OF THE CONTRIBUTIONS OF THE THREE STRATA OF INDUSTRY TO THE INCREASE OF THE GDP	(41)
2-6	居民消费水平 HOUSEHOLD CONSUMPTION	(41)
2-7	各地区生产总值、构成和指数 (2009年) GROSS DOMESTIC PRODUCT AND ITS COMPOSITION AND ITS INDICES BY REGION (2009)	(42)
2-8	支出法全省生产总值 GROSS DOMESTIC PRODUCT BY EXPENDITURE APPROACH	(43)
2-9	支出法地区生产总值构成 COMPOSITION OF GROSS DOMESTIC PRODUCT BY EXPENDITURE APPROACH	(44)
2-10	最终消费和资本形成总额指数 (上年=100) INDICES OF FINAL CONSUMPTION EXPENDITURE AND GROSS CAPITAL FORMATION (PRECEDING YEAR=100)	(45)
2-11	最终消费和资本形成总额指数 (1978=100) INDICES OF FINAL CONSUMPTION EXPENDITURE AND GROSS CAPITAL FORMATION (1978=100)	(46)
2-12	各地区最终消费、资本形成总额和指数 (2009年) FINAL CONSUMPTION EXPENDITURE, GROSS CAPITAL FORMATION AND THEIR INDICES BY REGION (2009)	(47)
2-13	第三产业增加值、构成和指数 VALUE-ADDED AND ITS COMPOSITION AND ITS INDICES OF THE TERTIARY INDUSTRY	(48)
2-14	全省非公有制经济主要指标 (2009年) PRINCIPAL GROSS INDICES OF NON-PUBLIC ECONOMIC (2009)	(49)
2-15	42个部门投入产出基本流量表(中间使用部分) (2007年) INTERMEDIATE USE PART OF 42 DEPARTMENTS INPUT-OUTPUT TABLE	(50)
2-16	42个部门投入产出基本流量表(最终使用部分) (2007年) FINAL USE PART OF 42 DEPARTMENTS INPUT-OUTPUT TABLE	(66)
2-17	42个部门投入产出直接消耗系数表 (2007年) DIRECT INPUT COEFFICIENT OF 42 DEPARTMENTS INPUT-OUTPUT TABLE (2007)	(70)
2-18	42个部门投入产出完全消耗系数表 (2007年) TOTAL INPUT COEFFICIENTS OF 42 DEPARTMENTS INPUT-OUTPUT TABLE (2007)	(86)

第三篇 人口、就业人员和职工工资

CHAPTER 3 POPULATION, EMPLOYMENT AND WAGE

3-1	人口和就业基本情况 POPULATION AND EMPLOYMENT	(115)
3-2	年末人口数 TOTAL POPULATION AT YEAR-END	(116)
3-3	人口出生率、死亡率、自然增长率 BIRTH RATE, DEATH RATE AND NATURAL GROWTH RATE OF POPULATION	(117)
3-4	人口年龄构成和抚养比 AGE COMPOSITION AND DEPENDENCY RATIO OF POPULATION	(117)
3-5	按年龄和性别分人口数 POPULATION BY AGE AND SEX	(118)
3-6	各地区年末人口数 (2009年) POPULATION AT YEAR-END BY REGION (2009)	(119)
3-7	各地区人口出生率、死亡率、自然增长率 BIRTH RATE, DEATH RATE AND NATURAL GROWTH RATE BY REGION	(119)
3-8	各行业年末就业人数 NUMBER OF EMPLOYED PERSONS AT YEAR-END BY SECTOR	(120)
3-9	各行业年末就业人数 (2000-2002年)	

	NUMBER OF EMPLOYED PERSONS AT YEAR-END BY SECTOR (2000-2002)	(121)
3-10	分城乡就业人数	
	NUMBER OF URBAN AND RURAL EMPLOYEES AT YEAR-END	(122)
3-11	三次产业年末就业人数	
	NUMBER OF EMPLOYED PERSONS AT YEAR-END BY THREE STRATA OF INDUSTRY	(124)
3-12	年末城镇私营和个体就业人数	
	NUMBER OF EMPLOYED PERSONS IN URBAN PRIVATE ENTERPRISES AND SELF-EMPLOYED INDIVIDUALS AT YEAR-END	(125)
3-13	年末城镇私营和个体就业人数 (2000-2002年)	
	NUMBER OF EMPLOYED PERSONS IN URBAN PRIVATE ENTERPRISES AND SELF-EMPLOYED INDIVIDUALS AT YEAR-END (2000-2002)	(126)
3-14	各地区年末城镇单位就业人数	
	NUMBER OF EMPLOYMENT IN URBAN UNITS AT YEAR-END BY REGION	(127)
3-15	各地区年末国有单位就业人数	
	NUMBER OF EMPLOYMENT IN STATE-OWNED UNITS AT YEAR-END BY REGION	(128)
3-16	各地区年末城镇集体单位就业人数	
	NUMBER OF EMPLOYMENT IN URBAN COLLECTIVE-OWNED UNITS AT YEAR-END BY REGION	(130)
3-17	各地区年末城镇其他单位就业人数	
	NUMBER OF EMPLOYMENT IN URBAN OTHER UNITS AT YEAR-END BY REGION	(131)
3-18	各地区年末按登记注册类型分城镇单位就业人数	
	NUMBER OF EMPLOYMENT IN URBAN UNITS AT YEAR-END BY REGISTRATION STATUS	(133)
3-19	年末分行业女性单位就业人员 (2009年)	
	NUMBER OF FEMALE EMPLOYED PERSONS AT YEAR-END BY SECTOR (2009)	(134)
3-20	年末分行业女性单位就业人员 (2000-2002年, 不含私营)	
	NUMBER OF FEMALE EMPLOYED PERSONS AT YEAR-END BY SECTOR (2000-2002, Excluding Private)	(135)
3-21	按行业分城镇非私营单位在岗职工工资总额	
	TOTAL WAGES BILL OF STAFF AND WORKERS IN URBAN NON-PRIVATE UNITS BY SECTOR	(136)
3-22	各地区城镇非私营单位在岗职工平均工资	
	AVERAGE WAGE OF STAFF AND WORKERS IN URBAN NON-PRIVATE UNITS BY REGION	(137)
3-23	城镇非私营单位在岗职工平均工资 (2009年)	
	AVERAGE WAGE OF STAFF AND WORKERS IN URBAN NON-PRIVATE UNITS (2009)	(139)
3-24	各地区国有单位在岗职工平均工资	
	AVERAGE WAGE OF STAFF AND WORKERS IN STATE-OWNED UNITS BY REGION	(140)
3-25	各地区城镇集体单位在岗职工平均工资	
	AVERAGE WAGE OF STAFF AND WORKERS IN URBAN COLLECTIVE-OWNED UNITS BY REGION	(141)
3-26	各地区城镇其他单位在岗职工平均工资	
	AVERAGE WAGE OF STAFF AND WORKERS IN URBAN OTHER UNITS BY REGION	(143)
3-27	各地区城镇私营单位就业人员平均工资	
	AVERAGE WAGE OF EMPLOYMENT IN URBAN PRIVATE UNITS BY REGION	(144)

第四篇 固定资产投资和房地产开发

CHAPTER 4 INVESTMENT IN FIXED ASSETS AND REAL ESTATE DEVELOPMENT

4-1	全社会固定资产投资	
	TOTAL INVESTMENT IN FIXED ASSETS	(155)
4-2	固定资产投资资金来源	
	SOURCES OF FUNDS OF TOTAL INVESTMENT IN FIXED ASSETS	(156)
4-3	全社会固定资产投资和房屋建筑面积	

TOTAL INVESTMENT IN FIXED ASSETS AND FLOOR SPACE OF BUILDINGS	(156)
4-4 国有单位固定资产投资	
INVESTMENT IN FIXED ASSETS OF STATE-OWNED UNITS	(157)
4-5 按构成和建设性质分的国有单位固定资产投资	
INVESTMENT IN FIXED ASSETS OF STATE-OWNED UNITS BY COMPOSITION OF FUNDS AND TYPE OF CONSTRUCTION ...	(158)
4-6 城镇集体单位固定资产投资	
INVESTMENT IN FIXED ASSETS OF URBAN COLLECTIVE-OWNED UNITS	(159)
4-7 城镇集体单位固定资产投资和房屋建筑面积	
INVESTMENT IN FIXED ASSETS OF URBAN COLLECTIVE-OWNED UNITS AND FLOOR SPACE OF BUILDINGS	(160)
4-8 农村非农户固定资产投资	
INVESTMENT IN FIXED ASSETS OF NON-PEASANT HOUSEHOLDS	(161)
4-9 农村农户固定资产投资和建房情况	
INDIVIDUAL INVESTMENT IN FIXED ASSETS AND BUILDINGS CONSTRUCTION OF RURAL PEASANT HOUSEHOLDS	(162)
4-10 按资金来源分城镇固定资产投资	
INVESTMENT IN FIXED ASSETS IN URBAN AREA BY SOURCES OF FUNDS	(163)
4-11 按构成和建设性质分城镇固定资产投资	
INVESTMENT IN FIXED ASSETS IN URBAN AREA BY COMPOSITION OF FUNDS AND TYPE OF CONSTRUCTION	(164)
4-12 按行业分城镇固定资产投资及新增固定资产 (2009年)	
INVESTMENT IN FIXED ASSETS AND NEWLY INCREASED FIXED ASSETS IN URBAN AREA BY SECTOR (2009)	(165)
4-13 按行业分城镇固定资产投资 (2009年)	
INVESTMENT IN FIXED ASSETS IN URBAN AREA BY SECTOR (2009)	(168)
4-14 按行业、隶属关系、注册类型和控股情况分城镇固定资产投资 (2009年)	
INVESTMENT IN FIXED ASSETS IN URBAN AREA BY SECTOR, JURISDICTION OF MANAGEMENT AND REGISTRATION STATUS (2009)	(172)
4-15 各地区按行业分城镇固定资产投资	
INVESTMENT IN FIXED ASSETS IN URBAN AREA BY REGION AND SECTOR	(176)
4-16 按用途分商品房屋销售额	
TOTAL SALE OF COMMERCIALIZED BUILDINGS BY USE	(177)
4-17 新增主要产品生产能力	
NEWLY INCREASED PRODUCTION CAPACITY OF MAJOR PRODUCTION	(178)
4-18 房地产开发企业个数	
NUMBER OF ENTERPRISES FOR REAL ESTATE DEVELOPMENT	(180)
4-19 房地产开发企业从业人员数	
NUMBER OF EMPLOYED PERSONS IN ENTERPRISES FOR REAL ESTATE DEVELOPMENT	(181)
4-20 房地产开发企业的土地开发、购置及投资规模	
LAND DEVELOPMENT, PURCHASE AND INVESTMENT SCALE OF ENTERPRISES FOR REAL ESTATE DEVELOPMENT	(182)
4-21 房地产开发完成投资额	
ACTUALLY COMPLETED INVESTMENT OF ENTERPRISES FOR REAL ESTATE	(183)
4-22 房地产开发建设按工程用途分的投资和新增固定资产	
ACTUALLY COMPLETED INVESTMENT OF ENTERPRISES FOR REAL ESTATE BY USE AND NEWLY INCREASED FIXED ASSETS	(184)
4-23 房地产开发企业的资金来源	
CAPITAL SOURCE OF ENTERPRISES FOR REAL ESTATE DEVELOPMENT	(188)
4-24 房地产开发建设房屋施工面积	
FLOOR SPACE OF BUILDINGS UNDER CONSTRUCTION OF REAL ESTATE DEVELOPMENT	(186)
4-25 房地产开发建设房屋建筑面积和造价	
FLOOR SPACE OF BUILDINGS AND THEIR COST IN REAL ESTATE DEVELOPMENT	(187)

4-26	按用途分商品房屋销售面积	
	FLOOR SPACE OF COMMERCIALIZED BUILDINGS SOLD BY USE	(188)
4-27	各地区房地产开发企业主要经济指标	
	MAIN INDICATORS OF REAL ESTATE DEVELOPMENT BY REGION	(189)
4-28	按不同分组分房地产开发企业投资完成情况(2009年)	
	INVESTMENT ACTUALLY COMPLETED BY ENTERPRISES FOR REAL ESTATE DEVELOPMENT BY DIFFERENT GROUPING (2009)	(190)
4-29	按不同分组分房地产开发企业商品房销售情况(2009年)	
	SALE OF COMMERCIALIZED BUILDINGS BY ENTERPRISES FOR REAL ESTATE DEVELOPMENT BY DIFFERENT GROUPING (2009)	(192)
4-30	按不同分组分房地产开发企业主要财务指标(2009年)	
	MAIN FINANCIAL INDICATORS BY ENTERPRISES OF REAL ESTATE DEVELOPMENT BY DIFFERENT GROUPING (2009)	(194)
4-31	按不同分组分房地产开发土地开发及购置、建设房屋建筑面积(2009年)	
	LAND DEVELOPMENT AND PURCHASE OF ENTERPRISES, FLOOR SPACE OF BUILDINGS DEVELOPED BY ENTERPRISES FOR REAL ESTATE DEVELOPMENT BY DIFFERENT GROUPING (2009)	(196)
4-32	四大主导产业建设施工项目个数(2009年)	
	NUMBER OF CONSTRUCTION PROJECTS UNDER CONSTRUCTION OF FOUR LEADING INDUSTRY (2009)	(198)
4-33	四大主导产业建设投产项目个数(2009年)	
	NUMBER OF CONSTRUCTION PROJECTS PUT INTO USE OF FOUR LEADING INDUSTRY (2009)	(199)
4-34	四大主导产业建设本年完成投资(2009年)	
	ACTUALLY COMPLETED INVESTMENT OF FOUR LEADING INDUSTRY (2009)	(200)
4-35	四大主导产业新增固定资产(2009年)	
	NEWLY INCREASED FIXED ASSETS OF FOUR LEADING INDUSTRY (2009)	(201)

第五篇 能源生产和消费

CHAPTER 5 PRODUCTION AND CONSUMPTION OF ENERGY

5-1	一次能源生产总量和构成	
	TOTAL PRODUCTION OF PRIMARY ENERGY AND ITS COMPOSITION	(213)
5-2	一次能源消费总量和构成	
	TOTAL CONSUMPTION OF PRIMARY ENERGY AND ITS COMPOSITION	(214)
5-3	综合能源平衡表	
	OVERALL ENERGY BALANCE SHEET	(215)
5-4	能源加工转换效率	
	EFFICIENCY OF ENERGY CONVERSION	(215)
5-5	能源平衡表(2009年)	
	ENERGY BALANCE SHEET (2009)	(216)
5-6	石油平衡表	
	PETROLEUM BALANCE SHEET	(220)
5-7	煤炭平衡表	
	COAL BALANCE SHEET	(221)
5-8	电力平衡表	
	ELECTRICITY BALANCE SHEET	(221)
5-9	分行业能源终端消费量(2009年)	
	CONSUMPTION OF ENERGY BY SECTOR (2009)	(222)
5-10	能源生产和消费弹性系数	
	ELASTICITY RATIO OF ENERGY PRODUCTION AND CONSUMPTION	(230)

5-11 工业企业主要能源购进和消费	
MAJOR ENERGY PURCHASE AND CONSUMPTION OF INDUSTRIAL ENTERPRISES	(230)
5-12 工业企业水消费 (2009年)	
WATER CONSUMPTION OF INDUSTRY ENTERPRISE (2009)	(231)
5-13 各地区单位GDP能耗	
UNIT GDP ENERGY CONSUMPTION OF VARIOUS REGION	(231)
5-14 各地区单位GDP能耗下降率	
DECLINE RATE OF UNIT GDP ENERGY CONSUMPTION OF VARIOUS REGION	(232)
5-15 各地区规模以上工业企业综合能源消费量	
ENERGY CONSUMPTION OF INDUSTRY ENTERPRISE ABOVE DESIGNATED SIZE BY REGION	(232)

第六篇 财政、金融和保险

CHAPTER 6 FINANCE, BANKING AND INSURANCE

6-1 财政收支及增长	
GOVERNMENT REVENUE AND EXPENDITURES AND GROWTH RATE	(239)
6-2 地方财政收入	
LOCAL FINANCIAL REVENUE	(240)
6-3 财政支出	
GOVERNMENT EXPENDITURES	(241)
6-4 各地区财政收支 (2009年)	
GOVERNMENT REVENUE AND EXPENDITURES BY REGION (2009)	(243)
6-5 地方财政预算外收入和支出 (2009年)	
LOCAL FINANCIAL EXTRA-BUDGETARY REVENUE AND EXPENDITURE (2009)	(244)
6-6 金融机构信贷资金平衡表 (年末数)	
BALANCE SHEET OF CREDIT FUNDS OF FINANCIAL INSTITUTIONS AT YEAR-END	(245)
6-7 金融机构现金分项收入和支出 (年末数)	
CASH INCOME AND EXPENDITURE OF FINANCIAL INSTITUTION AT YEAR-END	(246)
6-8 金融机构现金投放回笼差额	
CASH STATISTICS OF FINANCIAL INSTITUTIONS	(247)
6-9 金融机构人员数 (2009年)	
INSTITUTIONS OF FINANCIAL INSTITUTIONS AND STUFF (2009)	(247)
6-10 保险业务主要指标	
MAJOR INDICATORS OF INSURANCE BUSINESS	(248)
6-11 保险公司机构数 (2009年)	
NUMBER OF INSTITUTION OF INSURANCE COMPANY (2009)	(249)
6-12 上市公司基本情况 (2009年)	
BASIC CONDITION OF LISTED COMPANIES (2009)	(250)

第七篇 物价指数

CHAPTER 7 PRICE INDICES

7-1 各种物价总指数	
PRICE INDICES	(259)
7-2 商品零售价格分类指数 (上年=100)	
RETAIL PRICE INDICES BY CATEGORY OF COMMODITIES (PRECEDING YEAR=100)	(260)
7-3 居民消费价格分类指数 (上年=100)	

	CONSUMER PRICE INDICES BY CATEGORY (PRECEDING YEAR=100)	(262)
7-4	建筑安装工程价格指数 (上年=100)	
	BUILD-IN PROJECT PRICE INDEX (PRECEDING YEAR=100)	(263)
7-5	固定资产投资价格指数 (上年=100)	
	PRICE INDICES OF INVESTMENT IN FIXED ASSETS (PRECEDING YEAR=100)	(263)
7-6	农业生产资料价格分类指数 (上年=100)	
	PRICE INDICES OF AGRICULTURAL MEANS OF PRODUCTION BY CATEGORY (PRECEDING YEAR=100)	(264)
7-7	主要原材料、燃料、动力购进价格指数 (上年=100)	
	PRICE INDICES OF MAJOR RAW AND PROCESSED MATEREALS, FUELS AND MOTIVE POWER (PRECEDING YEAR=100)	(264)
7-8	农产品生产价格指数 (上年=100)	
	PRODUCERS' PRICE INDICES FOR FARM PRODUCTS (PRECEDING YEAR=100)	(264)
7-9	按工业部门分工业品出厂价格指数 (上年=100)	
	PRODUCER PRICE INDICES OF MANUFACTURED GOODS BY SECTOR (PRECEDING YEAR=100)	(265)
7-10	按工业行业分工业品出厂价格指数 (上年=100)	
	PRODUCER PRICE INDICES OF MANUFACTURED GOODS BY SECTOR (PRECEDING YEAR=100)	(266)

第八篇 人民生活

CHAPTER 8 PEOPLE'S LIVELIHOOD

8-1	人民物质文化生活状况	
	PEOPLE'S MATERIAL AND CULTURAL LIFE	(273)
8-2	城乡居民人均收入和恩格尔系数	
	PER CAPITA ANNUAL INCOME AND ENGEL' S COEFFICIENT OF URBAN AND RURAL HOUSEHOLDS	(274)
8-3	年末城乡储蓄存款余额	
	BALANCE OF SAVINGS DEPOSIT IN URBAN AND RURAL AREAS AT YEAR-END	(274)
8-4	城镇居民家庭基本情况	
	BASIC CONDITIONS OF URBAN HOUSEHOLDS	(275)
8-5	城镇居民家庭基本情况 (2009年, 按收入等级分组)	
	BASIC CONDITIONS OF URBAN HOUSEHOLDS (2009, BY LEVEL OF INCOME)	(276)
8-6	城镇居民人均全年消费性支出 (2009年, 按收入等级分组)	
	COMPOSITION OF PER CAPITA ANNUAL LIVING EXPENDITURE OF URBAN HOUSEHOLDS (2009, BY LEVEL OF INCOME)	(278)
8-7	城镇居民人均全年消费性支出	
	COMPOSITION OF PER CAPITA ANNUAL LIVING EXPENDITURE OF URBAN HOUSEHOLDS	(280)
8-8	城镇居民人均全年购买的主要商品数量	
	PER CAPITA ANNUAL PURCHASES OF MAJOR COMMODITIES IN URBAN HOUSEHOLDS	(281)
8-9	城镇居民家庭平均每百户年末主要消费品拥有量	
	NUMBER OF MAIN CONSUMER GOODS PER 100 URBAN HOUSEHOLDS AT YEAR-END	(281)
8-10	城镇居民人均全年购买的主要商品数量 (2009年, 按收入等级分组)	
	PER CAPITA ANNUAL PURCHASES OF MAJOR COMMODITIES OF URBAN HOUSEHOLDS (2009, BY LEVEL OF INCOME)	(282)
8-11	城镇居民家庭平均每百户年末主要消费品拥有量 (2009年, 按收入等级分组)	
	POSSESSION OF CONSUMER GOODS PER 100 URBAN HOUSEHOLDS AT YEAR-END (2009, BY LEVEL OF INCOME)	(283)
8-12	城镇居民家庭居住情况	
	LIVING CONDITION OF URBAN HOUSEHOLDS	(284)
8-13	农村居民家庭基本情况	

BASIC CONDITIONS OF RURAL HOUSEHOLDS	(285)
8-14 按农村居民家庭人均纯收入等级分组家庭基本情况 (2009年)	
BASIC CONDITIONS OF RURAL HOUSEHOLDS (2009, BY LEVEL OF NTE INCOME)	(286)
8-15 农村居民家庭人均全年纯收入	
PER CAPITA ANNUAL NET INCOME OF RURAL HOUSEHOLDS	(288)
8-16 农村居民家庭人均全年现金收入和支出	
PER CAPITA CASH INCOME AND EXPENDITURE OF RURAL HOUSEHOLDS	(289)
8-17 按农村居民家庭人均纯收入等级分组人均全年纯收入 (2009年)	
PER CAPITA ANNUAL NET INCOME OF RURAL HOUSEHOLDS (2009, BY LEVEL OF NET INCOME)	(290)
8-18 按农村居民家庭人均纯收入等级分组人均全年现金收入和支出 (2009年)	
PER CAPITA CASH INCOME AND EXPENDITURE OF RURAL HOUSEHOLDS (2009, BY LEVEL OF NET INCOME)	(292)
8-19 农村居民家庭人均全年生活消费支出	
PER CAPITA ANNUAL LIVING EXPENDITURE OF RURAL HOUSEHOLDS	(294)
8-20 农村居民家庭人均主要食品消费量	
PER CAPITA CONSUMPTION OF MAIN FOOD IN RURAL HOUSEHOLDS	(294)
8-21 按农村居民家庭人均纯收入等级分组人均全年生活消费支出 (2009年)	
PER CAPITA ANNUAL LIVING EXPENDITURE OF RURAL HOUSEHOLDS (2009, BY LEVEL OF NET INCOME)	(295)
8-22 按农村居民家庭人均纯收入等级分组人均主要食品消费量 (2009年)	
PER CAPITA CONSUMPTION OF MAIN FOOD IN RURAL HOUSEHOLDS (2009, BY LEVEL OF NET INCOME)	(296)
8-23 农村居民家庭平均每百户耐用消费品拥有量	
NUMBER OF DURABLE CONSUMER GOODS OWNED PER 100 RURAL HOUSEHOLDS	(297)
8-24 农村居民家庭居住情况	
HOUSE CONDITION OF RURAL HOUSEHOLDS	(297)
8-25 按农村居民家庭人均纯收入等级分组平均每百户耐用消费品拥有量 (2009年)	
NUMBER OF DURABLE CONSUMER GOODS OWNED PER 100 RURAL HOUSEHOLDS (2009, BY LEVEL OF NET INCOME)	(298)
8-26 按农村居民家庭人均纯收入等级分组家庭居住情况 (2009年)	
HOUSE CONDITION OF RURAL HOUSEHOLDS (2009, BY LEVEL OF NET INCOME)	(299)
8-27 按农村居民家庭人均纯收入等级分组每百户居住条件 (2009年)	
HOUSING CONDITION OF PER 100 RURAL HOUSEHOLDS (2009, BY LEVEL OF NET INCOME)	(300)
8-28 农村居民家庭每百户居住条件 (2009年)	
HOUSING CONDITION OF PER 100 RURAL HOUSEHOLDS (2009)	(302)

第九篇 城市概况

CHAPTER 9 GENERAL SURVEY OF CITIES

9-1 城市公用事业基本情况	
BASIC STATISTICS ON URBAN PUBLIC UTILITIES	(311)
9-2 12个省辖城市社会经济主要指标 (2008年, 不含所辖县及县级市)	
MAJOR SOCIAL AND ECONOMIC INDICATORS OF 12 PROVINCIAL CAPITALS (2008, NOT INCLUDING THE CITIES AT COUNTY LEVEL AND COUNTIES)	(312)
9-3 各地区城市建设情况 (2009年)	
STATISTICS ON CITY CONSTRUCTION BY REGION (2009)	(318)
9-4 各地区城市供水情况 (2009年)	
BASIC STATISTICS ON TAP WATER SUPPLY IN CITIES BY REGION (2009)	(319)
9-5 各地区城市燃气情况 (2009年)	
BASIC STATISTICS ON SUPPLY OF GAS IN CITIES BY REGION (2009)	(320)
9-6 各地区城市集中供热情况 (2009年)	
BASIC STATISTICS ON HEATING IN CITIES BY REGION (2009)	(321)

9-7	各地区城市市政设施 (2009年)	
	BASIC STATISTICS ON MUNICIPAL INFRASTRUCTURE IN CITIES BY REGION (2009)	(322)
9-8	各地区城市公共交通情况 (2009年)	
	BASIC STATISTICS ON PUBLIC TRANSPORTATION IN CITIES BY REGION (2009)	(323)
9-9	各地区城市绿地和园林 (2009年)	
	BASIC STATISTICS ON PARKS AND GREEN AREAS IN CITIES BY REGION (2009)	(324)
9-10	各地区城市市容环境卫生情况 (2009年)	
	BASIC STATISTICS ON URBAN SANITATION IN CITIES BY REGION (2009)	(325)
9-11	各地区城市设施水平 (2009年)	
	LEVEL OF PUBLIC FACILITIES IN CITIES BY REGION (2009)	(326)

第十篇 资源与环境

CHAPTER 10 RESOURCES AND ENVIRONMENT

10-1	自然状况	
	NATURAL CONDITIONS	(335)
10-2	主要矿产资源	
	MAJOR MINERAL RESOURCES	
10-3	主要河流基本情况 (2009年)	
	MAJOR RIVERS (2009)	(336)
10-4	主要城市(区)平均气温 (2009年)	
	MONTHLY AVERAGE TEMPERATURE OF MAJOR CITIES (2009)	(337)
10-5	主要城市(区)降水量 (2009年)	
	MONTHLY PRECIPITATION OF MAJOR CITIES (2009)	(337)
10-6	主要城市(区)平均相对湿度 (2009年)	
	AVERAGE RELATIVE HUMIDITY OF MAJOR CITIES (2009)	(338)
10-7	主要城市(区)日照时数 (2009年)	
	MONTHLY SUNSHINE HOURS OF MAJOR CITIES (2009)	(338)
10-8	各地区水资源状况 (2009年)	
	WATER RESOURCES BY DIVISIONS OF ADMINISTRATIVE AREAS (2009)	(339)
10-9	供水用水情况	
	WATER SUPPLY AND WATER USE	(339)
10-10	各地区生活污染排放情况 (2009年)	
	POLLUTION EMISSION FROM CONSUMPTION BY REGION (2009)	(340)
10-11	“三废”排放治理情况	
	DISCHARGE AND TREATMENT OF WASTE WATER, WASTE GAS AND SOLID WASTES	(341)
10-12	各地区工业污染排放和处理利用情况 (2009年)	
	DISCHARGE AND TREATMENT OF INDUSTRIAL POLLUTION BY REGION (2009)	(342)
10-13	工业污染排放和处理利用情况 (2009年)	
	DISCHARGE AND TREATMENT OF INDUSTRIAL POLLUTION (2009)	(344)

第十一篇 农业

CHAPTER 11 AGRICULTURE

11-1	乡村户数和劳动力	
	NUMBER OF RURAL HOUSEHOLDS AND LABOR FORCE	(371)
11-2	农林牧渔业总产值和指数	
	GROSS OUTPUT VALUE OF FARMING, FORESTRY, ANIMAL HUSBANDRY AND FISHERY AND RELATED INDICES	(372)